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Our Lady of Lebanon Co-cathedral - Harris Park

Dear Brothers and Sisters, 

A group of people who had never heard of the Gospels were 
read a series of chapters about the teachings of the Lord, 
miracles and parables. A year later, they were asked what they 
most remembered. One of the accounts which came back to 
people, time and again, was this one: the story of the 
paralysed man who was brought to Jesus by his friends, and 
he was cured.

Why is this? Well, let us look at this story the way that people 
who knew nothing about Jesus might see it. The fact that Our 
Lord was in someoneʼs house and preaching the word might 
be interesting, but not particularly memorable. But as soon as 
they heard the next line, that a paralysed man was brought to 
Him, carried by four of his friends, they would take notice. 

The four men went up onto the roof, and then opened it up by 
digging through it and then lowered the paralysed man before 
the Lord. That is a scene that we would have to describe as 
unforgettable. The four men did not have to dig through the 
roof, they could have said: “Letʼs go home, itʼs too hard,” or 
“Letʼs wait here until he comes out.” But they did not. They not 
only wanted to see Jesus, they wanted to see him at once. And 
the four helpers were not doing this for themselves: they were 
doing it for a poor paralysed man. Standing one at each 
corner, holding a rope, they worked together to make sure 
that as the stretcher is lowered the poor man is not tipped off 
from one side or another. 

And then, we witness the goodness of Our Lord Jesus taking 
mercy on this poor wretch, forgiving him his sins, and ordering 
him to take up his bed and walk home. The prayers of the four 
friends had now been completely answered. 

Message from the Bishop

We do not know much about the paralytic or the men who 
helped him. They could have been anybody. And this is one of 
the main points: they were people like us. The only question is 
whether we would have had as much faith as they did. The 
paralytic man represents not only the suffering humanity but 
also those who cannot reach out to Jesus or they are not in a 
position to find their way to Him, however they are in great 
need for His forgiveness, healing and love. In fact, they count 
on you and me, they wait for you and me to bring them to the 
Lord and certainly a change will happen in their life.

Let us always pray: “Lord, strengthen my faith, and make it 
like that faith of the paralytic friends, to have the wisdom and 
the courage to bring people to you especially those in need of 
your love, mercy and healing.” 

I wish you a blessed Sunday!

+ Antoine-Charbel Tarabay 
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Dear brothers and sisters,

Our spiritual journey in the heart of the sea of Lent continues in the 
boat of our parish, “Jesus, remember me when you come into your 
Kingdom.” Our parish boat continues to sail towards the Harbour of 
Salvation, with a new theme inscribed on its sail this week, “Merciful 
Physician sent to heal our pain and forgive us.” It is the fifth week of 
this blessed liturgical season, the Season of the Great Lent, according 
to the Rite of our Maronite Church. It is also the Week of the Paralytic.

The story of the Gospel this week depicts the paralytic as someone 
who reflects each of us. Everyone of us is a paralytic in a way, because 
of our weakness and sins. With the picture of the community that 
carries us with determination, persistence and strength of faith 
towards Jesus the Healer, healing occurs, and everyone bears 
witness to the Lordʼs might, compassion and love for us all, without 
exception.

The four men took an initiative of care and mercy to carry the 
paralytic man and bring him to Jesus. They used both their mental 
and physical strengths to achieve this and they succeeded. Most 
importantly, they worked together as a team. In this spirit of 
teamwork lies the lesson for us today. Whether it is in our families, at 
work, or in our parish, we must work together as one team. To work 
together as one team means to use our unique strengths and abilities 
as different as they may be to achieve our united goals. The fact that 
each one of us is different means that we can bring the different gifts 
and talents together to come up with a solution to everything and 
succeed. For this reason, we really need to be brave and challenge 
ourselves to work as a team. Only in this way we can build our 
families and our parish.

There is a great example today of the united collective action of the 
Church, by carrying the tragedies of wars to our Mother Mary in order 
to put an end to them. This is the essence of His Holiness Pope 
Francisʼ consecration of Russia and Ukraine, and through them the 
entire human family, to the Immaculate Heart of Mary. Let us 
participate, as One Church, in perpetual prayer that we raise to the 

Lord Jesus to stop wars, and let us pray in one heart, like the team 
who carried the paralytic to Him.

Our work as one community continues in our parish despite its large 
geographical and pastoral area. We are persistent in our endeavour 
to be one family, united together through the work of our 
committees, especially during the Lenten journey, renewing our 
unity every day at every level. For instance, every Thursday we have 
adoration at 8.00pm to meet our beloved Jesus in the Eucharist. It is 
a weekly appointment in which we live, experience and rejoice in the 
infinite mercy of God. Why donʼt you be one of us and join us in the 
adoration so you too can experience Godʼs mercy and rejoice in it. We 
also pray the rosary everyday in the Cathedral. In praying the rosary, 
we live with the Lord Jesus through our Mother Mary. In these 
initiatives we stand together and join our hands to build our parish, 
our souls and our world.

In preparation for the celebration of Easter, the parish is organising a 
pilgrimage to Berrima and Goulburn on Saturday, 2 April. You are 
called to participate in this day so we can activate our spiritual 
readiness together as one family.

We must always remember that Lent is a learning experience on how 
to change our attitude in life in order to share with others their 
sorrows and joys. During Lent, the gates of heaven are opened, and 
blessings are poured upon us.

Father Tony Sarkis 

                             Work together as one team

UPCOMING EVENTS



WHAT HAPPENED
IN YOUR PARISH

Whatʼs happening in your parish? Well, it only takes a few 
small steps into our doors (& social media pages) to find out!
 

 

Keep up to date with all spiritual and social initiatives of your 
parish by checking our social media platforms, keeping your 
ears peeled to the latest parish announcements and being 
subscribed to our newsletter.

On Monday night

We celebrated Mothers Day 
in Lebanon with Mass, 
parishioners were able to 
write their mothers names 
on cards which were 
provided and placed on 
the alter. After Mass a rose 
plant was planted by the 
priests and the cards were 
placed in the soil offered 

up for all our Mothers. 

On Tuesday
evening

the 15 of March 
Family of Divine Word 

met met with Fr Melhem 
Haikal in an evangelical 
evening entitled “Mary, 

the Mother of Hope.”

On Wednesday

In the evening Come Alive 
helped pack hampers for 
those in our city who are 
doing it tough. We also 
had the FoF Youth talk led 
by Fr Tony on the topic of 

“The Heart of Mary”.

On Sunday
The Sodality prayed the 
Sodality prayers in English 
for the first time after 8am 
Mass. Many people joined 

us in prayer! 

On Friday

our parish family gathered 
for the Consecration prayer 
for Russia & Ukraine to The 
Immaculate Heart of Mary. 

Afterwards to adore the 
Cross by praying the 

Stations of the Cross as well 
as participate in our 
traditional Maronite 

ʻEvening Prayers .̓

PARISH NOTICE BOARD
Sunday 27 March:
Sunday of the Paralytic
Masses 8:00 am | 9:30 am | 11:00 am | 5:00 pm | 7:00 pm
9:30am  40 Day Sam Abraham Saide from Debel
11:30am One Year Lora Sabat from Hadchit wife of 
Michael Anisse from Aintourine
5:00pm Joseph Salim Dina from Miziara (died in 
Lebanon)

Monday 28 March: 
6:00pm  Hanna Doumit Katrib from Karem El Mohr 
(died in Lebanon)

Tuesday 29 March:
10:30am  Funeral Tony Selman Ters from Hraykes
6:00pm Mariana Sajih Nachar from Nfeisseh Akkar 
widow of the late Mtanios Al Rassi (died in Lebanon)

Wednesday 30 March: 
11:30am  Mass followed by Lenten Lunch at the Church 
Hall

Thursday 31 March: 
6:00pm One Year Saiid Michel Kazzi from Haret Baassir

Friday 1 April: 
Masses 7:00 am and 9:00 am
6:00pm Stations of the Cross, Evening Prayers and 
Procession (Arabic)
8:00pm Stations of the Cross, Evening Prayers and 
Procession (English)

Saturday 2 April:
6:00pm 40 Day Barbara Sarkis Maroun Barakat widow of 
the late Youssef Boutros Dagher from Toula

Sunday 3 April:
Sunday of the Blind
Masses 8:00 am | 9:30 am | 11:00 am | 5:00 pm | 7:00 pm
11:00am One Year Jamil Amine Bechara from Blouza
5:00 pm   Raymond Gerges Azar from Hadchit

PARISH WEEKLY COLLECTION & LOANS REPAYMENTS

WEEKLY COLLECTIONS    For week ending: 20/03/2022
Plates: $10,620.90  | Donations: $1,980  | Candles: $1,029.80
PARISH LOANS       MONTHLY LOAN REPAYMENTS 
CYPC: $3,740,247.98        CYPC: $31,673 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

UNITS: $1,218,907.97        UNITS: $10,054 POST-COVID INTEREST + PRINCIPAL

KIDS CORNER



PARISH CAMERA



 وُلدت في حملايا ودُعيت بطرسية. تُوفّيَت والدتها وهي في السّابعة.
 وَقعَ والدها في العوز فأرسلها إلى دمشق للخدمة مدى ٤ سنوات. ذهبت

 إلى دير سيدة النجاة في بكفيا على اثر خلاف حول زواجها ثم توجّهت إلى
 إكليريكيّة غزير، ثم أرُسِلت إلى دير القمر فجبيل للتعليم المسيحيّ. سنة

 ١٨٦٤ نُقِلَت إلى معاد لمدّة ٧ سنوات، وأنشأت مدرسة لتعليم البنات. عقب
 أزمة ألمّت بجمعيّتها سنة ١٨٧١، دخلت دير مار سمعان - أيطو. فنَذَرت
       نذورها الإحتفاليّة، وسُمّيت رفقا. وأمضت ٢٦ سنة في التقشّف. سنة
 ١٨٨٥ بدأت الأوجاع في رأسها، وامتدّت إلى عينَيها. فأمر الطبيب بإجراء

 عمليّة لعينها. ولم تَقبل بالبنج، وأثناءها اقتلع الطبيب خطأً عينها، فقالت:"
 مع آلام المسيح، الله يآجرك". بعد ذلك تَمّ نقلها الى دير مار يوسف- جربتا.
 وفي سنة ١٨٩٩ أضحت عمياء. عاشت المرحلة الأخيرة مكفوفة ومخلّعة:

 انفكّ وركها الأيمن وغَرِقَ عظم كتفها في عنقها؛ ويبس جسمها، لم يبقَ
حة  فيها غير يدَيها اللتَين تَحوك بهما جوارب بالصنّارة، وهي صابِرة ومُسبِّ

 الربّ على مشاركته في آلامِه
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اليهود يتبنّاه  ان  قبل  والمزارعون  الرعيان  به  احتفل  شرقي  عيد   الفصح 
وقبل كنعان،  بلاد  في  الرعيان  وكان  مصر.  من  خروجهم  بتذكار   ويربطوه 
معا ويأكلونها  ذبيحة  يقدّمون  وتفرقهم،  الشتاء  مراعي   مغادرتهم 
 ويمسحون بدمها الخيمة واوتادها للحماية من الضربات. وكان المزارعون
 في بداية الحصاد يحتفلون بعيد الفطير، فيتلفون الخبز العتيق ويأكلون خبزا
 جديدا بدون خمير. وفي وقت لاحق انضم فصح الذبيحة الى فصح الفطير،
بتذكار وربطوه  وبالفطير،  بذبيحته  اليهود  وتبناه  الفصح.  عيد  معا   ليشكلا 
وتحقّقت المسيح  جاء  ان  الى  هذا  الحرية.  ارض  نحو  مصر  من   خروجهم 
الكنيسة، في  الفصح  فأصبح  الصليب.  ومكان  العليّة،  عشاء  فكان   الرموز: 
الاجيال في  والافخارستيا  الاولى،  المسيحية  الجماعة  في  الخبز   كسر 

المسيحية
 بعد ان بارك وكسر الخبز وقدّس الخمر وناول تلاميذه، قال يسوع: اصنعوا
امامهم. الرب  صنعه  كما  بالقداس  يحتفلون  التلاميذ  وبدأ  لذكري.   هذا 
العهد وليمة  طقوس  مطوّرة  المعلم  وصية  الناشئة  الكنيسة   وواصلت 
وليمتين: الى  الوليمة  واتسعت  والمكان،  الزمان  ظروف  بحسب   الجديد 
 وليمة الكلمة ووليمة الذبيحة، وتنوّعت النظرة اللاهوتية والحياتية الى هذه
 الوليمة المميّزة لجماعة المسيحيين، اذ من اجل الاشتراك فيها كانوا يأتون
الرب ويكسروا جسده الى كلمة  ليصغوا  الرب  يوم  المدن والقرى في   من 
او مذبحا  فنرى  الليتورجية،  واصالتهما  الوليمتين  يبرز  قداسنا  وان   ويأكلوه. 
نرى كما  الكبير،  المذبح  الى  زياح  في  منه  لتُنقل  القرابين  لأعداد   طاولة 
 قرّايتين للرسالة والانجيل، مع ما يرافق من زياح وشموع وبخور لكي يكون

 الاصغاء عميقا وملزما

IN OUR PRAYERS

Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all eternity 
especially those we Pray for: (A) All the departed souls, All the lost souls, All the faithful departed, All the souls in Purgatory, All souls who 
have no one to pray for them (B) Milia Bou Raidan (C) Akel Chebat & his wife Saideh Chebat (D) (E) Matthew Essey, Tanos Elias Elkazzi and 
all his faithful departed, Mary Essey (F) (G) Colleen George (H) Maurice & Martha Jamil Haddad, Paul & Madeline Haddad and their son 
Joseph (I) (J) (K) (L)  (M) Youssef Maroon & his wife Ghsoun (N) (O) (P) (Q) (R) Jamil & Labibe Roumanus, Peter Chehade Roumanos (S) 
Nabih Saad & his children Kevin & Emille, Boutros & Therese Sassine and their son Kenny Sassine, Youssef Mikhael Shaheen (T)
The Homeless & The Sick (U) (V) (W) (X) (Y) (Z)
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الأحد ٢٧ آذار:

أحد شفاء المخلع
القداسات ٨:٠٠  |  ٩:٣٠  |  ١١:٠٠ صباحاً  |  ٥:٠٠ و ٧:٠٠ مساءً
 ٩:٣٠   أربعون المرحوم سام إبراهيم صْعَيد من دبل

مايكل زوجة  حدشيت  من  صابات  لورا  للمرحومة  السنة    ١١:٠٠ 
أنيسة من عينطورين

(٥:٠٠   المرحوم جوزيف سليم دينا من مزيارة (متوفي في لبنان  

الإثنين ٢٨ آذار
 ٦:٠٠ المرحوم حنا ضوميط القطريب من كرم المهر (متوفي في

(لبنان

الثلاثاء ٢٩ آذار
 ١٠:٣٠ دفن المرحوم طوني سلمان الترس من حريقص

أرملة  عكار  نْفَيسة  من  النشار  سجيع  مريانة  المرحومة    ٦:٠٠ 
(المرحوم مطانيوس الراسي (متوفاة في لبنان

الأربعاء ٣٠ آذار   
في صيامي  غداء  يليه  والعائلات  المرضى  نية  على  قداس   ١١:٣٠ 

هول الرعية

الخميس ٣١ آذار   
٦:٠٠ السنة للمرحوم سعيد ميشال القزي من حارة بعاصير

 لجمعة ١ نيسان 
القداسات ٧:٠٠ و٩:٠٠ صباحاً

٦:٠٠ مساءً درب الصليب، صلاة المساء والزياح (عرب)
٨:٠٠ مساءً درب الصليب، صلاة المساء والزياح (إنكليزي)

السبت ٢ نيسان
أرملة بركات  مارون  سركيس  بربارة  المرحومة  أربعون   ٦:٠٠ 

المرحوم يوسف بطرس داغر من تولا

الأحد ٣ نيسان
 أحد شفاء الأعمى

القداسات ٨:٠٠  |  ٩:٣٠ | ١١:٠٠ صباحاً  |  ٥:٠٠ و ٧:٠٠ مساءًً
١١:٠٠ السنة للمرحوم جميل أمين بشارة من بلوزا

٥:٠٠ أربعون المرحوم ريمون جرجس عازار من حدشيت

­ �	�� ����
 القديسة رفقا - 23 آذار

نفهم ونعرف ونؤمن ونشارك في القداس الإلهي
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 أيها الرب يسوع، يا طبيب الأرواح والأجساد، إليك نلتجئ
 ونحن نعاني بدرجاتٍ متفاوتة، من شلل النفس والجسد.

الصوم زمن  في  الشفاء،  نعمة  منك  نلتمس  كفرناحوم  مخلّع   بإيمان 
أجل من  ونتشفّع  صلاتنا  في  نحمل  الأربعة  الرجال  وبإيمان   المقدّس. 
 المصابين بشلل النفس وشلل الجسد، ملتمسين شفاءهم. إمنحنا، يا رب،
في تنتظر  الذي  أنت  لقائك،  إلى  للسعي  فينا  واجعلها  هذه،  الإيمان   نعمة 
مثل يشفى  بإيمان  يلتقيك  فمَن  الحياة.  دروب  وعلى  والكنائس   البيوت 
 المخلّع، ويولد من جديد. لك نسجد ونرفع نشيد المجد والشكر للآب والابن

� والروح القدس، الآن وإلى الأبد، ���

إخوتي وأخواتي الأحبّاء

رعيتنا سفينة  هي  وها  مستمرة،  الصوم  بحر  قلب  في  الروحية   رحلتنا 
ميناء نحو  إبحارها  تواصل  ملكوتك"  في  جئت  متى  رب  يا   "أذكرني 
الإثم يمحو  الأرض  جاء  الله  "ابن  شراع:  الأسبوع  هذا  رافعة   الخلاص، 
 ويشفي مرضانا". وهذا الأسبوع هو الخامس من هذا الزمن الليتورجي
وهو المارونية،  كنيستنا  طقس  بحسب  الكبير،  الصوم  زمن   المبارك، 

أيضاً أسبوع المخلّع

المخلّع كصورة تعكس شخصية آية  لنا   قصة الإنجيل هذا الأحد ترسم 
 كل فرد منا. كل شخص منا مخلّع بضعفه وخطاياه. مع صورة الجماعة
يحصل الإيمان،  وقوة  وإصرار  بعزم  الشافي  يسوع  صوب  تحملنا   التي 
دونما جميعاً،  لنا  وحبه  وحنانه  الرب  قدرة  على  الجميع  ويشهد   الشفاء 

استثناء

الرجل حملوا  عندما  والرحمة  العناية  مبادرة  الأربعة  الرجال  أخذ   لقد 
لتحقيق معاً  والجسدية  العقلية  قوتهم  استخدموا  يسوع.  إلى   المخلّع 
عمل روحية  في  واحد.  كفريق  معاً  عملوا  أنهم  والأهم  ونجحوا.   ذلك، 
أو العمل  أو  عائلاتنا  في  كنا  سواء  اليوم.  أمثولتنا  تكمن  هذه   الفريق 
 الرعية، يجب أن نعمل معاً فريقاً واحداً. العمل معاً كفريق واحد يعني أن
أجل من  وتنوعت،  اختلفت  مهما  الفريدة،  وقدراتنا  قوتنا   نستخدم 
 أهدافنا الموحدة. بكوننا مختلفين عن بعضنا البعض يعني أننا نستطيع
لنجترح حلاً لكل شيء المتنوعة مع بعضها   أن نضع مواهبنا وعطايانا 
 وننجح به. لهذا يجب أن نكون شجعاناً عن حق ونتحدّى أنفسنا للعمل

كفريق. بهذه الطريقة فقط نبني عائلاتنا ورعيتنا وأوطاننا

 وهناك اليوم مثل رائع على العمل الجماعي الموحد للكنيسة من خلال
إعلان جوهر  هو  هذا  لوقفها.  مريم  أمنا  إلى  الحروب  مآسي   حمل 
 قداسة البابا فرنسيس بتكريس روسيا وأوكرانيا، ومن خلالهما الأسرة
في واحدة  ككنيسة  فلنشارك  الطاهر.  مريم  لقلب  جمعاء،   البشرية 
 صلاة دائمة نرفعها إلى الرب يسوع لوقف الحروب، وتعالوا نصلّي بقلب

واحد مثل الفريق الذي حمل المخلّع إليه

مساحتها كبر  من  الرغم  على  رعيتنا  في  مستمر  الموحد   وعملنا 
مجتمعة واحدة  عائلة  نكون  أن  على  الإصرار  لدينا  والرعائية.   الجغرافية 
 متحدة من خلال عمل لجانها خصوصاً في مسيرة الصوم، بحيث نجدد
 وحدتنا كل يوم على مختلف الأصعدة. لِمَ لا ونحن كل يوم خميس على
 موعد مع الحبيب يسوع في ساعة السجود للقربان الأقدس الساعة ٨
ونختبرها اللامتناهية  الله  رحمة  فيه  نعيش  أسبوعي  موعد  إنه   مساءً. 
السجود ساعة  في  إلينا  فتنضم  منا  واحداً  تكون  لا  لماذا  بها.   ونفرح 
 وتختبر أنت أيضاً رحمة الله وتفرح بها؟ لدينا أيضاً صلاة المسبحة يومياً

 في الكاتدرائية. إنها محطة أخرى نعيشها مع الرب من خلال أمنا مريم.
 بهذه المبادرات نتكاتف وتلتقي أيادينا للعمل معاً، العمل "إيد بإيد"، لكي

نبني رعيتنا ونبني نفوسنا ونبني عالمنا

 وتحضيراً للاحتفال بعيد القيامة، تنظم الرعية رحلة حج وصلاة الى بيريما
اليوم هذا  في  للمشاركة  أدعوكم  نيسان.   ٢ في  السبت  يوم   وغولبرن 

وتفعيل استعدادنا الروحي معًا كعائلة واحدة
 

في موقفنا  نغيّر  كيف  نتعلم  أن  هو  الصوم  أن  دائماً  نتذكر  أن   وعلينا 
 الحياة لكي نشارك الآخرين آلامهم وأفراحهم. ففي الصوم تُفتح أبواب

السماء وتنزل النعم علينا

الخوري طوني سركيس

اعملوا معاً كفريق واحدً     ���� الخادم

المخلع
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